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P R O Č   S E   J D U   P O K L O N I T 
P A D L Ý M   H R D I N Ů M

Jako každý rok si v těchto májových dnech připomínáme konec 
druhé světové války a vzpomínáme na lidi, kteří položili své životy.
 Minulému komunistickému režimu se podařilo dokonale vy-
prázdnit smysl kladení věnců a ze vzpomínky na naše předky udě-
lali politickou formalitu s rudými šátky a nic neříkajícími frázemi. 
 Z hlediska čistě materialistického je jistě nepochopitelné stát u 
hrobu či pomníku a vzpomínat na někoho, kdo je již desítky let po 
smrti.
 Ale zkuste si vybavit své pocity, když jdete zapálit svíčku na hrob 
své babičky nebo přinášíte kytičku na místo posledního odpočinku 
někomu, koho jste milovali. V tu chvíli se vaše duše opět na chvíli 
spojí s někým, kdo s vámi již fyzicky není, ale přesto je tady s vámi 
stále. Vaše vzpomínky a tiché vzpomínání jsou kouzelným mostem 
mezi tady a tam, mezi teď a tehdy. A stejné je to při uctění památky 
padlým hrdinům první i druhé světové války.
 Když půjdu spolu s vámi letos opět položit květiny (věnec) obě-
tem druhé světové války, budu v tu chvíli myslet na jiné věci, než 
mi běží hlavou v každodenním ruchu běžného života. Půjdu se 
poklonit někomu, kdo v rozhodující chvíli sebral odvahu a dokázal 
obětovat svůj život pro něco, čemu věří. Pro něco, co je pro něho 
důležité. Položil život za naši svobodu a to si zaslouží velikou úctu i 
po mnoha letech míru.
 Dokázal bych to dnes také? Jsou v mém životě tak zásadní hod-
noty, pro které stojí za to zemřít?
 Tyto májové chvíle jsou vhodnou příležitostí zastavit se, ztišit se, 
podívat se někam hodně daleko před sebe a nad sebe.
 Je to silný okamžik a nenechám si ho ujít. Těším se, že přijde-
te také, abychom tyhle důležité věci mohli sdílet společně. Děkuji 
všem, kteří přijdou, že tam budou se mnou.    
                    Štěpán Jelínek, starosta

 PIETNÍ VZPOMÍNKA K  67. VÝROČÍ 
OSVOBOZENÍ NAŠÍ VLASTI OD 

NACISTICKÉ OKUPACE SE USKUTEČNÍ 
v úterý 8. května v 17 hodin u památníku na Kupkově náměstí

                                                                  

J A R O   V   O P O Č N Ě

Je pravdou, že jaro začlo dávno v kalendáři
a letos, že přišlo i s přívětivou tváří.

My však o tom víme své.
Až v Opočně rozkvetou magnolie

a rozzáří se ta jejich barevná harmonie,
začne ta pravá, jarní, opočenská rapsodie.

Balzám na oči Tvé.
Mistře Sluko! Opočeňáku! Pane Luboši!

Nebyla by jarní opočenská rapsodie,
také pro uši?

oBBo  

P O N D Ě L Í   3 0 .   4 .   2 0 1 2 
Č A R O D Ě J N I C E   V   O P O Č N Ě

Letí baba na koštěti,
kde přistane, milé děti?
Zase máme letos štěstí,
protože dosedne v Opočně na náměstí. 

 Zveme malé i velké na tradiční akci - Čaro-
dějnice v Opočně, která se bude konat v pon-
dělí 30. 4. 2012. Čarování a magické tanečky 
vypuknou v 18 hodin na Kupkově náměstí. 
Po příletu Baby Jagy a ostatních čarodějnic 
se lampionový průvod vydá do Lišťoviny, kde na děti čekají soutěže, 
diskotéka a pravá čarodějnická zábava. Obrovským překvapením je 
vystoupení superfinalistky Talentmánie a světově uznávané hvězdy 
v dogdancingu Aleny Smolíkové, která spolu se svým psím kamará-
dem roztančí celé Opočno. Bohaté občerstvení zajištěno. PS: Dou-
fejme, že vyjde počasí a nezmoknou nám košťata!  
 Za pořádající Základní kynologickou organizaci Opočno vás sr-
dečně zve předsedkyně Olga Stojanová.

V Ý R O Č Í   P A M Á T N Ý C H   L I P

V pondělí uplynulo 125. výročí od vysazení lip na Trčkově náměs-
tí. Jak uvádí písemné prameny, lípy byly vysazeny 23. dubna roku 
1887 na počest svatby Johany Marie Terezie hraběnky Colloredo- 
Mannsfeld (1867 – 1938) s Eduardem Aloisem Mariem knížetem 
Schönburg-Hartensteinem (1858 – 1944). Vysázeno bylo celkem 7 
stromů, a na návrší Velká hvězda v oboře, tehdy na počest nevěsty 
nazvané Johančino, zasazeny 2 duby.
 O této události se zmiňuje i v pamětní knize fary tehdejší pan farář 
Řehák takto:
 „dne 23. dubna 1887 slavena ve Vídni ve votivním chrámu Páně 
svatba Aloise prince ze Schönburgu, c.k. nadporučíka u dragounův 
s Johanou hraběnkou z Colloredo - Mansfeldu, nejstarší dcerou po 
Jeho Excelenci Hieronymu hraběti z Mansfeldu. Téhož dne o 6. hodině 
ráno zasadil jsem na památku ve farní zahrádce blíže vchodu krásný 
exemplář Taxus fastigiata, aby i v zimě se zelenal; kol 9 té hodiny za-
sazeny dva pyramidální duby v oboře proti kostelu.."  
         Martina Havlíková, informační centrum
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z p r á v y   z   r a d n i c e  —

M Ě S T O   O P O Č N O   N A B Í Z Í 

Po dohodě s ostatními spoluvlastníky, vyhlašuje město záměr na prodej 
bytové jednotky č. 248/5 v domě čp. 248 na Kupkově náměstí, členění 2+1, 
o velikosti 83,50 m² společně s podílem 835/4421 na společných částech 
budovy a pozemku v obci Opočno, přičemž město Opočno vlastní ideální ½ 
celku. Min. cena je 1 052 000 Kč. Bližší informace na www.opocno.cz nebo 
na odboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno.
 Město Opočno má na prodej poslední dva pozemky v lokalitě Ořechová v 
obci Opočno. Konkrétně se jedná o pozemek p.č. 1147/30 o výměře 992m2, 
který bude zatížen VB, a pozemek p.č. 1147/57 o výměře 988m2. Cena je 
600 Kč/m2.                                         ER

s p o l e č e n s k á   k r o n i k a

V Í T Á M E  N O V É  O B Č Á N K Y :
Jakub Vondruška 2. 10. 2011
Matěj Slezák 17. 10. 2011
Oliver Ivanovič 2. 11. 2011
Ella Tošovská 25. 11. 2011
Eliška Zelená 30. 11. 2011

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Zdeněk Fabián 2. 3. 1929
Marketa Růžičková 6. 3. 1930
Marie Jirušková 9. 3. 1925
Eva Hvězdová 10. 3. 1931
Růžena Senková 11. 3. 1927 
Josef Zahálka 11. 3. 1924 
Danuška Fišerová 14. 3. 1927
Slezáková Růžena 27. 3. 1925 
Jaroslav Valášek 30. 3. 1930
Libuše Zachová 1. 4. 1932
Josef Javůrek 2. 4. 1922
Miluška Svobodová  2. 4. 1927 
Marta Nejmanová 8. 4. 1927
Karel Lebeda 15. 4. 1929

z p r á v y   z   k n i h o v n y   —

K N I Ž N Í   N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé

– Zora Beráková: Zimní královna
    Historický román.
– Doba jedová
    Příručka o škodlivých látkách.
– Rosamund Luptonová: Sestra
    Psychologický román s prvky detektivky.
– Frederick Forsyth: Příběh Biafry
    Reportážní příběh.
– J. D. Robb: Neprůstřelné alibi
    Detektivka.
– Anna Maria Scarfo-Cristina Zagaria: Prokletá
    Skutečný příběh.
– Kathrin Schmidtová:   Neumřeš
     Román.
– Ota Ulč: Velikáni a malikáni

    Češi v exilu.
– Eric Walz: Závoje princezny Salome
    Historický román.
– Larry Winget: Za svoje děti si můžete sami aneb Jablko nepadne 
 daleko od stromu
    Příručka pro rodiče.

    Dětské oddělení
– Irena Řešátková, Iveta  Kalinová: Vyprávění Anežky a Jeníka
    Krátké příběhy o svatojánských broučcích.
– Milena Durková: Příhody černé čarodějnice
    Pohádkové příběhy.
– Vojtěch Steklač: Pekelná třída řádí
    Příběhy ze života dětí.
– Aimee Harper: Psí ráj – Kája
    Příběhy o zvířátkách.
– Robert De Groot: Leonardo – Kdo to vlastně je?
    Komiks.
– Elizabeth Rudnick: Tweety s city
    Dívčí román.
– Pavla Horáková: Hrobaříci v podzámčí
    Detektivní příběh pro starší děti.
– Rick Riordan: Bohové Olympu – proroctví
    Fantasy příběh.
– Papírové skládanky pro malé a velké – zvířátka

Kompletní seznam nových knih naleznete na stránkách knihovny www.
opocno.cz/knihovna, sekce On-line katalog, Seznamy a novinky.

K V Ě T N O V É   A K C E   V   K N I H O V N Ě

Tvořivá dílna – květy z papíru
Soutěž – Hra se slovy
(probíhá v půjčovní dobu dětského oddělení - pondělí, středa 12 - 16,30 hodin)

28. 4. 2012 od 9 hod. Šití panenek pro UNICEF 
- určeno pro maminky s dětmi od 5 do 8 let
- bližší informace v knihovně, nutno se předem nahlásit

Projekt „Putování za knihou“
V letošním roce se podařilo knihovně získat dotaci od Ministerstva kultury z vý-
běrového dotačního řízení Knihovna 21. století na projekt „Putování za knihou“. 
Jeho cílem je seznámit děti s činnostmi, které předchází vzniku knihy jak po strán-
ce teoretické, tak následně praktické, kdy si společně zkusí knihu vytvořit. Bude 
sloužit podpůrně pro nově vznikající dětský literární klub v knihovně – s obdob-
nou náplní. 
 Do projektu se zapojily děti z místní ZŠ, a to konkrétně třídy 2. B, 4. A a 4. B spo-
lu se svými třídními učitelkami - paní Janou Rejzkovou, Jaroslavou Pachovskou a 
Jarmilou Hronovou. Teoretickou část zajistila pro děti úspěšná česká spisovatelka 
dětských knih Ivona Březinová, která jim vyprávěla o tom, jak se rodí  a přetváří 
nápad, až vede ke vzniku knihy. Praktická část byla zahájena ve středu 11. dubna 
společným setkáním všech zúčastněných tříd v knihovně. Děti si vyslechly úvod-
ní povídku, kterou pro ně zpracovala paní Božena Tymichová a na kterou budou 
navazovat se svými příběhy. K nim si následně vytvoří ilustrace. Vše pak bude svá-
záno do společné knihy. Vazbu provede knihařka paní Věra Voborníková, která dě-
tem představí a předvede jednotlivé práce, vedoucí k dokonalé vazbě. Kniha bude 
mít název „Cesta do Vesmíru“ a na její konečnou verzi se můžeme  těšit začátkem 
června. 
 Dětem přeji hodně inspirace při vzniku příběhů a budu ráda, když se jim tato 
činnosti zalíbí a budou mít chuť dále pokračovat v literární tvorbě.  

Za knihovnu Ing. Radka Mecnerová
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POZOR ZMĚNA!!!!!!!

Upozorňujeme občany, že byla realizována změna dopravního značení. 
Ulice Pohořská, vedle hotelu Holub slouží pro vjezd k zimnímu stadionu. 

Výjezd z této části Opočna bude možný pouze křižovatkou u lékárny.

R Y B Á Ř I   V   O P O Č N Ě   V S T O U P I L I 
D O   N O V É   S E Z Ó N Y

Tak paní Zima konečně povolila své sevření a sluneční paprsky pomalu 
lákají ven včelky, probouzejí k životu stromy, kvítka a vše živé, co kolem 
sebe vidíme..
 I rybáři už nedočkavě ladí své „nádobíčko“ a ti nedočkaví již mají za 
sebou první letošní návštěvu svého oblíbeného revíru.
 Dne 10. 3. 2012 proběhla již tradičně v Dobrušce Výroční členská 
schůze Místí organizace ČRS Opočno. Sešlo se zde cca 250 členů, kteří 
byli zvědavi, s čím novým je seznámí jejich funkcionáři. Začátek schůze 
patřil povinnému proškolení o novinkách v rybářském řádu pro rok 2012, 
které provedl hospodář organizace Zdeněk Vašíček. Poté postupně hos-
podář spolu s předsedou Pavlem Markem a dalšími funkcionáři přednesl 
zprávy výboru MO ČRS Opočno za rok 2011. Jako obvykle byly nejob-
sáhlejší zprávy předsedy a hospodáře, které informovaly členy o veškeré 
činnosti organizace v roce 2011 a o plánech na rok 2012.
 Po těchto byla členská základna seznámena se zprávami účetní, ve-
doucího kroužku mládeže, revizní komise atd.
 Jak hospodář uvedl, loňský rok byl z pohledu úlovkovosti nadprůměr-
ný. Jen na našem mimopstruhovém revíru Zlatý potok 1 bylo našimi členy 
při více než patnácti stech docházkách k vodě uloveno cca 500 ks kapra 
o celkové hmotnosti více než 1000 kg, cca 60 ks štik, deset candátů, 15 
úhořů a mnoho dalších ryb.
 Na pstruhové vodě je situace poněkud méně uspokojivá. Predáto-
ři, značné kolísání hladiny vody (letní sucha se střídají s povodněmi) a 
spousta dalších negativních faktorů ovlivňuje život pstruha potočního. 
Na pstruhový revír Zlatý potok 1P bylo zaznamenáno 261 docházek a 
mezi úlovky bylo 45 ks pstruha potočního, 91 ks pstruha duhového, 67 ks 
sivena amerického a jeden lipan podhorní.
 V roce 2011 se setkal s obrovským úspěchem kroužek mládeže MO 
ČRS Opočno. Na územním kole Zlaté udice (prestižní celorepubliková 
soutěž) skončili naši mladí rybáři na nádherném stříbrném místě z celého 
Východočeského územního svazu a náš nejlepší – Luboš Petr z Dobrušky 
se nominoval na národní kolo Zlaté udice, kde skvěle reprezentoval MO 
Opočno na velice pěkném osmém místě.
 Do roku 2012 si všichni přejeme nejen pěkné úlovky, ale především 
spoustu krásných chvil a zážitků u našeho Zlatého potoka i jeho maleb-
ného okolí, spokojenost našich členů i úspěchy našich dětí i dospělých 
závodníků z Opočna. A mé přání jako hospodáře MO ČRS Opočno? Aby 
zůstala zachována přízeň všech, kteří jakkoli podporují činnost naší orga-
nizace, aby zůstalo nadšení a pevné nervy, s jakými kolegové vykonávají 
své funkce (jejich činnost je naprosto nedoceněna) a mezi rybáři všeobec-
ně vládlo přátelství, porozumění a dobrá nálada. Vždyť k vodě si jdeme 
odpočinout, vypustit z hlavy starosti všedního života a nikdo by neměl mít 
za potřebí lámat si hlavu tím, že „dnes nenaplní svůj mrazák“, že soused 
byl úspěšnější než on, nebo že mu „sedí na jeho fleku“ a podobně...
 Na závěr bych chtěl velice poděkovat za podporu organizace a za skvě-
lou spolupráci městu Opočnu, správě Zámku Opočno, správě Rybářství 
Kolovrat Opočno, paní Počarovské – CA Marin, pracovitým kolegům 
funkcionářům, všem členům, kteří si včas a řádně plní své povinnosti a 
všem dalším.
S pozdravem Petrův zdar Zdeněk Vašíček, hospodář MO ČRS Opočno

D E N   O T E V Ř E N Ý C H   D V E Ř Í 
V   M A T E Ř S K É   Š K O L E

Na čtvrtek  5. dubna byl vyhlášen Den ote-
vřených dveří v naší MŠ, spojený s veliko-
noční pracovní dílničkou pro rodiče a děti. 
Účast byla hojná, akci lze zhodnotit jako 
vydařenou. Školka se dětem i ,,dospělá-
kům“ líbila. Paní učitelky rodiče s dětmi 

prováděly po jednotlivých třídách a poskytovaly jim základní in-
formace o naší školce. Prohlídka končila v  motýlkové třídě, kde 
si děti mohly pohrát, ale i společně s rodiči vyrobit velikonoční 
dekoraci. Pracovalo se s těstem, ubrousky, vyfouknutými vajíč-
ky a různými provázky, stříhalo se, lepilo… Všichni pracovali se 
značným nasazením a často si odnášeli i několik výrobků domů. 
 Paní kuchařky připravily pro rodiče ochutnávku netradičních 
pomazánek, které nabízíme dětem ke svačinkám. A protože byl 

,,Zelený čtvrtek“, nesměla chybět ani pomazánka špenátová.  
 Ráda bych touto cestou poděkovala všem návštěvníkům ma-
teřské školy za slova chvály a všem zaměstnancům za pomoc a 
ochotu při organizaci tohoto pěkného odpoledne.
  Za kolektiv MŠ Bc. Hana Kubalová, ředitelka MŠ

Č A S   M Ě Ř Í   K A Ž D É M U   S T E J N Ě

Ale přesto nám někdy čas letí neskutečně rychle. A tak jsme na-
jednou již téměř u konce dalšího školního roku a můžeme se 
tedy již nyní pochlubit výsledky práce žáků a jejich učitelů. Ten-
to rok vyhlásilo Ministerstvo školství několik soutěží, a protože 
jsme škola umělecká, jednalo se pro nás o discipliny umělecké 

- konkrétně zpěv a hru na dechové a bicí nástroje. Žáci se na 
soutěž pod vedením svých učitelů připravovali již od září a vý-
sledky byly opravdu vynikající.
 Provedu malé shrnutí všech našich úspěchů, určitě si za-
slouží, aby se o nich vědělo.
 Okresní kola probíhala již v únoru a žáci s učiteli vyjeli na 
soutěže do Týniště nad Orlicí a Dobrušky. Vrátili se s několika 
postupy do krajských kol a skvělým umístěním v okrese. Např. 
ve hře na zobcovou flétnu obsadili Adélka Pultarová a Patrik 
Filip 2. místa a totéž umístění si odnesl Jan Bartoň ve hře na 
trubku. A pak již přišla na řadu krajská kola. Cestovali jsme do 
Jičína, Nové Paky a Police nad Metují. Nejprve přišli na řadu 
dechové nástroje, 3. místo vybojovala ve hře na zobcovou flét-
nu Eva Francová, a pak jsme již „brali“ krásná druhá místa v 
opravdu tvrdé konkurenci ZUŠ z celého kraje. Jan Jenne - hra 
na tenor, Radim Kopecký - saxofon, Ondřej Kurz - klarinet a 
Barbora Richterová - příčná flétna. Ve hře na bicí nástroje se 
Filip Špatenka umístil také na 2. místě a získal ocenění poroty 
za interpretaci tradičního pochodu. Výborně se umístili naši 
zpěváci. Obsadili místa nejvyšší - Jan Dyntera, Eliška Tome-
ňuková a Tomáš Slánský, který se stal absolutním vítězem celé 
pěvecké soutěže. 
 Na závěr si dovolím jmenovat učitele, kteří se svými žáky tr-
pělivě pracovali - paní učitelky Hana Novotná, Jarmila Čecho-
vá a Petra Flígrová a pan učitel Luboš Votroubek. 
 Poděkování za reprezentaci školy i Města Opočna patří ne-
jen žákům a učitelům, ale i rodičům, kteří trpělivě doprovázeli 
své ratolesti celým školním rokem.     
                                                                               Vilma Urešová
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Znak se vyznačuje tím, že něco značí. Co značí ty na poště? A proč tam 
vlastně jsou? O tom bude vyprávět RNDr. Renata Pavlíčková ve čtvr-
tek 3. května od 18 hodin v KND. Promítání a přednáška je výsled-
kem několikaměsíčního pátrání paní Pavlíčkové a letopisecké komise. 
K příjemnému podvečeru určitě přispěje stolová úprava a otevřená 
kavárna (historie si s dobrou sklenkou vždycky rozuměla). 
 Ale nejdůležitější bude vypravování o znacích, jedním z nich je i ten 
opočenský. Kde k němu Opočno přišlo? Na to jsem se zeptala Renaty 
Pavlíčkové. 
 „Nějakou dobu patřilo Opočno rodu Valečovských. Ti měli v erbu 
slunce s lidským obličejem. Roku 1471, při své cestě na korunovaci, 
přespal na opočenském hradě Vladislav Jagellonský. Při té příležitosti 
přislíbil městu Opočnu znak se znamením jeho majitelů, pánů Vale-
čovských z Valečova. Znak, na němž je slunce symbolem dne a hvězdič-
ka symbolem noci. Krom toho znamená v heraldice slunce věčný život, 
svobodu a radost. Hvězda značí začátek života a štěstí (proto bývá da-
tum narození označeno hvězdičkou).“ 
 Vše nasvědčuje tomu, že vyprávění přinese spoustu zajímavých in-
formací a v KND můžete strávit příjemnou podvečerní hodinku. Chce-
te-li se dozvědět o dalších znacích na opočenské poště a proč tam jsou,  
přijměte naše pozvání. 
 A ještě jedna pozvánka – v den přednášky s promítáním budou do 
KND přeneseny z IC panely s historickými snímky dokumentujícími 
dopravní ruch v Opočně. Bude ještě poslední možnost si je prohléd-
nout.                      Letopisecká komise

O Č I M A   R E D A K C E : 
K E   S L O V U   S E   O P Ě T 
H L Á S Í   N E M O C N I C E

Po Opočně se říká, že Královéhradecký kraj chce prodat areál ne-
mocnice. Jaká je skutečnost, na to jsme se zeptali starosty Štěpána 
Jelínka.
V Opočně se mluví o tom, že kraj chce prodat areál nemocnice. 
Je to tak?
 Ne tak úplně. Je pravdou, že Královéhradecký kraj zveřejnil zá-
měr na prodej celé jedné části areálu, a to od budovy bývalé interny 
až ke kuchyni.
Kraj tento krok s městem projednával?
 Kraj je vlastníkem objektu a své záměry s námi projednávat ne-
musí. V situaci, ve které se nachází nemocnice dnes, je z pohledu 
kraje tento záměr pochopitelný, čímž však neříkám, že s ním rad-
nice souhlasí.
Jaká je zmíněná současná situace?
 V brzké době začne kraj s rekonstrukcí bývalého rentgenu na za-
řízení typu polikliniky, které bude následně předáno městu. V bu-
dově, kde bývala porodnice, gynekologie a chirurgie, je umístěno 
psychiatrické oddělení z Nového Města nad Metují, ale už na konci 
srpna se má stěhovat zpět. Převážná část areálu zůstane nevyužita.
V těchto souvislostech by asi prodej byl řešením. Je jiná mož-
nost?
 Především je nutné říci, co se nám na záměru nelíbí. Nechceme 
nechat věci dojít tak daleko, aby město nemohlo ovlivnit budouc-
nost areálu. K tomu by prodej vedl. Kupec do toho může pouze 
vložit peníze, budovy uprostřed města nechat chátrat a město by 
bylo bezmocné. Vyloučená není ani demolice a využití prostoru pro 
nejrůznější podnikání bez ohledu na občany. Z těchto důvodů se mi 
prodej nejeví jako nejlepší řešení.
Opočenští radní to vidí stejně?
 Když jsem zjistil, že byl zveřejněn záměr na prodej, svolal jsem 
mimořádnou Radu města rozšířenou o zastupitele. Přiznávám, že 

V Ě Ř T E   N E V Ě Ř T E

Děkujeme za odpovědi, tentokrát jich bylo málo, ale všechny správné. 
Auta byla opravdu na Trčkově náměstí před budovou školy čp. 4. Dva 
čtenáři nám napsali i událost, která byla focena - zátah na svatebčany. 
Sotva ujeli pár metrů od kostela, už museli zastavit, protože přes cestu 
byly nataženy fábory, u nichž stáli žízniví přátelé. Svatebčané se mu-
seli vykoupit něčím dobrým k jídlu a pití. Tento zvyk známe i dnes, jen 
fotka dýchá trochu jinou dobou… 
 Když už jsme u té doby, každá má spoustu chutí a vůní. A ti, kdo ji 
prožívají, ji vnímají vždy jinak, než ji vidí další generace. To, co nás 
dnes šokuje natolik, že nám scházejí slova, bude možná pravdivě po-
jmenováno až za pár let. A možná, že naši potomci něco přijmou i s 
humorem (ale asi toho nebude moc).

 Jak s touto krátkou úvahou souvisí naše soutěž? Objevuje se nová 
generace, která bere s úsměvem některé události minulé. A tak letošní 
1. Máj v Opočně nebude pouze podívanou na vozidla z první polovi-
ny minulého století, která jsme si zvykli každoročně vídat na Trčkově 
náměstí, ale ulicemi Opočna bude projíždět i alegorický vůz jak vy-
střižený z let padesátých. A protože aktéry jsou mladí, připravte se, že 
s humorem budou přistupovat ke všemu. Je tedy možné, že zatímco 
u starých autíček občas zazní oslovení vašnosti atd., z alegorického 
vozu se ponesou jadrné soudružské pozdravy. A pokud nebudete mít 
vyzdobená okna, je možné, že sklidíte pořádné pokárání! 
 Veteráni budou tentokrát na Kupkově náměstí, přijíždět budou na 
devátou hodinu. Setrvají zde až do 10.30 hodin. A kdy se sejdou s opo-
čenským alegorickým vozem? Ten bude na náměstí v 9 hodin, ale brzy 
se vydá do ulic zkontrolovat výzdobu. Při odjezdu veteránů je určitě 
pojede vyprovodit, při té příležitosti zjistí, zda také Dobruška přistou-
pila k výzdobě zodpovědně. 
 Dnešní soutěžní otázku jsme připravili pro ty, kteří takové správné 
alegorické vozy nepamatují. Jeden z nich je na dnešním obrázku, váš 
úkol je snadný. Jaký dům je v pozadí? Na vaše odpovědi se těšíme do 
příští uzávěrky, tj. do 9.5., můžete je posílat emailem na adresu opo-
censkenoviny@mu.opocno.cz, smskou na číslo 739 145 521 nebo 
předat osobně na podatelně MěÚ. Letos je možné odpovědi sdělit i 
přímo v archivu letopisecké komise – každou středu od 14 do 16.30 
hodin v KND.             Za letopiseckou komisi DM

V Y P R Á V Ě N Í   O   Z N A C Í C H 
N A   P O Š T Ě 

Při chůzi po chodníku bychom se asi měli dívat hlavně před sebe, pro-
tože srážka s kýmkoliv je nepříjemná. Ale když se díváme před sebe, 
uniká nám to, co je nad námi. Ne vždy je o co stát, ale v případě opo-
čenské pošty o co stát je! Těsně pod střechou je omítka zdobena znaky. 
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to bylo nejtěžší rozhodování, jaké jsme ve svých funkcích zažili. Na 
jedné straně stojí nebezpečí, o kterém jsem mluvil, na druhé straně 
jsou obavy, zda jsme schopni areál ufinancovat. Společně jsme ro-
zebírali různé možnosti. Mnoho dnešních zařízení je schopno si na 
provoz vydělat, taková by mohla být řešením.
Například?
 Stále žádanější jsou třeba stacionáře pro denní péči o staré lidi, 
kteří nemohou zůstat sami. Přes den je tam o ně postaráno, ostat-
ní čas mohou trávit se svými blízkými. Populace stárne, ani našim 
občanům a lidem z okolí se nevyhnou problémy s tím, jak se v době, 
kdy jsou v zaměstnání, postarat o své blízké. Část areálu s parko-
vou úpravou  by mohla být důstojným a příjemným zařízením toho-
to typu. Nicméně to jsou pouze možné plány, my jsme nyní museli 
rozhodnout, zda požádat o bezúplatný převod a tím zastavit prodej.
Výsledek?
 Nakonec bylo rozhodnuto o bezúplatný převod zažádat. I za 
cenu toho, že dokud nenajdeme využití, které bude přínosem pro 
Opočno, budovy se mohou dočasně zakonzervovat. Inicioval jsem 
setkání s hejtmanem Lubomírem Francem, byl vstřícný. Ve středu 
11. 4. proběhla prohlídka všech budov za přítomnosti zástupců 
kraje i náchodské nemocnice. Výsledkem bylo konstatování, že 
vlastníkovi opravdu není co závidět, poradit si s celým areálem 
nebude jednoduché. Přesto jsme se rozhodli oficiálně požádat o 
bezúplatný převod, budeme jednat i o možnosti, že nám kraj s ně-
kterými investicemi pomůže. 
Královéhradecký kraj bude mít poslední slovo. Jak velká je na-
děje, že od prodeje upustí?
 Na takovou otázku nedokážu odpovědět, to by bylo hádání. Dů-
ležité je, že možnost zabránit prodeji existuje. Jsem si vědom, do 
čeho se pouštíme, ale opravdu si nedovedu představit, že bychom 
se zbavili možnosti rozhodovat o budoucnosti nemocnice.          Dm

S O K O L   D N E S

V předminulých ON jsem díky vzpomínkám pana Jiřího Flouska při-
blížila atmosféru, v jaké žili sokolové v třicátých a čtyřicátých letech 
minulého století. Po dlouholeté odmlce byla činnost TJ Sokol Opočno 
obnovena v roce 1990 – ustavující schůze se konala 16. 2. 1990. 
 O dnešní organizaci jsem si povídala s jejím současným starostou 
Jiřím Cvejnem. 
K 31. 12. 2011 bylo v TJ Sokol registrováno 218 členů. To je poměr-
ně dost. Důvod?
 Myslím si, že poměrně široká nabídka. Dnes nám funguje 10 od-
dílů: Věrná garda, jóga, kondiční kulturistika, posilovací cvičení pro 
ženy, rodinné centrum Sluníčko, malá kopaná, nohejbal, stolní tenis, 
volejbal a tenis.
Jaké je složení členské základny?
 Jasně vítězí ženy, kterých je 120, mužů je registrovaných 82. Pře-
vládá střední generace, mladých je málo – v dorostu a žactvu máme 11 
dívek a 5 chlapců.
Co může být příčinou?
 Děti mají tělocvik ve škole, která nabízí i sportovní kroužky, mimo 
školu jdou kluci spíš za kopanou či hokejem. Ale myslím si, že je v 
pořádku, že nabízíme sportovní vyžití právě dospělým. O zdravém ži-
votním stylu se toho dnes namluví hodně, pohyb do něho patří. Toho 
přirozeného doba moc nenabízí, zájem o naše oddíly ukazuje, že lidé 
si to uvědomují.
O které oddíly je největší zájem?
 Všechny oddíly si udržují svou stabilní základnu, v poslední době 
se zvýšil zájem o posilovací cvičení žen, které si chodí cvičit individuál-
ně. Dříve využívaly malou posilovnu, kvůli zvýšenému zájmu mají teď 

možnost chodit i do velké posilovny původně určené mužům.
Rozumím-li dobře, obě posilovny jsou přímo ve vaší budově. Co ty 
další oddíly?
 Našemu domu říkáme stále Sokolík. Do Sokolíka ještě chodí oddíl 
stolního tenisu a rodinné centrum Sluníčko. Ostatní oddíly musí vyu-
žívat tělocvičnu základní školy, hodně chodíme do tělocvičny střední 
školy, tam je i venkovní hřiště. K tenisu využíváme i hřiště na Broumaře. 
Zdá se, že hodně oddílů je odkázáno na cizí prostory. Nájem musíte 
platit? 
 Ano, je to tak. Nevlastníme žádné sportoviště, i to může mít vliv 
na menší zájem ze strany dětí a mládeže. Pronájmy tvoří velkou část 
finančních prostředků, které musíme vynaložit z našeho rozpočtu. 
Méně peněz pak zbývá na sportovní vybavení, náčiní a provoz Sokolíka.
Kde jsou náklady, musí být i příjmy. Jak to je s nimi?
 Podporuje nás město, ale finanční příspěvek zdaleka nestačí. Platí 
se roční členské známky ve výši 300 Kč, letos jsme museli přistoupit k 
dalším příspěvkům, a to oddílovým ve výši 200 Kč na rok. Myslím, že 
za možnost celoročního sportovního vyžití je to cena rozumná. Dalším 
zdrojem příjmů je pronajímání části sokolského domu a některých po-
zemků.
Když je řeč o sokolském domě, co jeho údržba?
 Ta nás stojí dost. I když si hodně děláme sami (člen by měl ročně od-
pracovat 3 hodiny), nákladům se neubráníme. Např. loni se provedla 
oprava a zateplení střechy nad posilovnou, to stálo 130 tisíc. Malovali 
jsme, v chodbě se pokládala dlažba, postupně zateplujeme.
Využíváte i pozemek za budovou?
 Loni jsme ho oseli, letos plánujeme osázení několika jehličnany. Za-
hrada by měla sloužit k relaxaci nebo drobným tělocvičným aktivitám 
pro děti a dospělé.
Poslední otázka – je Sokol to, co býval?
 Mění se doba, mění se lidé, mění se i Sokol. Ale osobně si myslím, 
že když se dnes mluví o zdravém životním stylu, je to jen jinými slovy 
Tyršovo heslo „V zdravém těle zdravý duch“.

 Letos si Sokolové připomínají 150. výročí od svého vzniku, 5. až 6. 
7. se v Praze koná 15. Všesokolský slet. Bude mu předcházet Župní 
slet v Hradci Králové. Opočno pojede také, vystoupení nacvičuje Věrná 
garda. Ale o tom někdy příště.                  dm

J E D N A   S M U T N Á   V Z P O M Í N K A

Květen už svým názvem připomíná jaro a vůni, je však spjat i se 
smutnými událostmi. Dny 11.duben - 9. květen byly vyhlášeny jako 
Mezinárodní pamětní dny odboje. Bohužel, z našich kalendářů jak-
si vymizely. Věřte, že nám starším pamětníkům nahání hrůzu, když 
slyšíme, jak se v naší zemi zase tvoří a organizují skupiny neonacistů. 
To je vážná věc. Tak začínal Hitler, který dokázal zfanatizovat téměř 
celý národ Němců. Ti Němci, kteří si dovolili nesouhlasit s jeho vel-
mocenskou politikou, skončili v koncentračních táborech,stejně jako 
účastníci odboje všech ostatních národů Evropy. Jejich oběti a strádá-
ní spojené s bojem za svobodu by neměly být zapomenuty.
 Dny 11.duben - 9. květen byly vyhlášeny jako Mezinárodní pamět-
ní dny odboje. Dovolte mi, abych se s vámi právě v těchto dnech po-
dělila o jednu vzpomínku, na kterou nikdy nezapomenu. V roce 2010 
jsem se zúčastnila v Mnichově a koncentračním táboře Dachau velké 
mezinárodní vzpomínkové pietní slavnosti konané ve dnech 10. - 12. 
dubna přímo na bývalém a smutně proslulém "apelplatzu". Přítomno 
bylo několik tisíc návštěvníků, vzpomínajících na zlé válečné období. 
Přinášeli stovky věnců a kytic, které kladli do míst, kde zahynuli jejich 
příbuzní a známí. Pod velkým stanem pro dva tisíce lidí byly proslo-
vy různých státníků a pamětníků. Jejich projevy byly tlumočeny do 



sluchátek v pěti jazycích pro přítomné posluchače - také do češtiny. 
Je až s podivem, jak německý stát dokáže připravit takovýto vzpomín-
kový akt obětem tehdejšího nacistického zřízení a projevit tak lítost 
a soustrast potomkům bývalých politických vězňů ze všech koncent-
račních táborů a káznic nacházejících se po celém Německu i v ostat-
ních podrobených státech Evropy. Vládla tam dojemná atmosféra, až 
zvláštní, řekla bych, jako by se tam vznášely duše všech, kteří tam v 
bídě a ponížení končili svoji pozemskou pouť…                 
                   J.Gruntová

k a l e n d á ř   a k c í   —

K V Ě T E N   2 0 1 2

 30. dubna od 18 hodin na Kupkově náměstí a v Lišťovině
— ČARODĚJNICE
 Lampionový průvod a zábavná show pro děti i dospělé. Vystoupí  
 tanečnice se psem.

 31. 3. – 1. 6. 2012 Mariánský kostelík
— FRANTIŠEK KUPKA
 Otevírací doba: úterý - neděle od 13.30 do 15.30
 Mimo tuto dobu (a to i v pondělí) je možné zavolat pracovníka,  
 který přijde otevřít, na následující číslo: 724 886 168, a to pouze  
 ve všední dny. O víkendu je k dispozici druhý telefon: 721 114 248  
 (p. Tymichová). Doby, kdy není možné se podívat na výstavu, jsou  
 vždy v sobotu dopoledne (kvůli svatbám) a dále od 27. do 29. 9.  
 2012.

 úterý 1. května 2012 od 9 hodin do 10.30 na Kupkově náměstí
— 1. MÁJ S VETERÁNY
 Na náměstí budete moci zhlédnout historické vozy veteránistů.  
 Městem bude projíždět alegorický vůz z dob ne tak dávno mi 
 nulých.

 čtvrtek 3. května 2012 od 18 hodin KND
— POVÍDÁNÍ O ZNACÍCH NA POŠTĚ
 Přednáška a promítání RNDr. Renáty Pavlíčkové z Letopisecké  
 komise Opočno o znacích na omítce dnešního domu pošty.

 sobota  5. května 2012 od 9 do17 hodin ČOV Vodětín
— KAM SE SPLÁCHLO 65 MILIÓNŮ?
 Prohlídka areálu ČOV.  Prohlídka tématicky zaměřených   
 stánků. Bohaté občerstvení včetně grilování. K poslechu zahraje  
 Opočenka a Dynamic. Na všechny účastníky e těší zaměstnanci  
 TSMO.
 
 neděle 6. května 2012 od 15 hodin KND

— KOČKA A ČERVENÉ PARAPLÍČKO
 Klasická pohádka pro nejmenší. Vstupné 20 Kč.
 
 20 LET OPOČENSKÉ   
 BESEDY
 40 LET KOMORNÍHO   
 ORCHESTRU SLÁVY 
 VORLOVÉ NÁCHOD
 Opočenská beseda uvádí zahajovací koncert jubilejního cyklu 

— OPOČNO HUDEBNÍ 2012
 pátek 11. května 2011 od 19 hodin obrazárna zámku 
 KOMORNÍ ORCHESTR SLÁVY VORLOVÉ NÁCHOD
 Dirigent: Jindřich Roubíček.

 Sólistka: Mami Paseka – klavír.
 PROGRAM KONCERTU:
 Allan HOVHANESS (1911 - 2000)
 Žalm a fuga pro smyčce, Opus 40a
 Wolfgang Amadeus MOZART (1756 - 1791)
 Koncert pro klavír a orchestr c moll čís. 24, K.s. 491
  Joseph HAYDN (1732 - 1809)
 Symphonnie čís. 92 "Oxfordská" G dur

 pátek 18. května 2012 od 18 hodin v KND
— ZÁVĚREČNÉ VYSTOUPENÍ TANEČNÍHO OBORU

 21. května až 22. června v TIC Opočno od 8 do 15.30 hodin v  
 pracovní dny

— CESTY MĚSTY
 Výstava soutěže dopravních řešení, ve kterých se umístila i peší  
 zóna v Opočně.

 pátek 25. května 2012 od 18 hodin v KND
— KONCERT POPULÁRNÍCH PÍSNÍ 

 
 úterý 29. května 2012 od 18 hodin v KND

— AKADEMIE ZŠ OPOČNO

 čtvrtek 31. května 2012 od 19 hodin zámek Opočno
— KONCERT HUDEBNÍHO OBORU

4 0   L E T   K O M O R N Í H O 
O R C H E S T R U   S L Á V Y   V O R L O V É 

N Á C H O D

Na přelomu loňského a letošního roku dovršuje komorní orchestr 
Slávy Vorlové Náchod 40. rok svého trvání a nepřetržité činnosti, 
která ve svém souhrnu představuje nejen v kulturním životě Nácho-
da, ale celého širokého regionu významnou kapitolu
 Ustavují schůzka se konala v prosince 1971 a od ledna 1972 byla 
zahájena pravidelná činnosti. Dirigentem se stal Jindřich Roubíček. 
KO SV se pravidelně účastní festivalu Camerata nova, byl stálým 
hostem soutěží a přehlídek v Moravské Třebové, Ústí nad Orlicí, 
Ostravě, Olomouci a v Třebíči, reprezentoval českou komorní inter-
pretaci na mezinárodním festivalu v Piešťanech, kde získal cenu po-
roty, v průběhu 40 let úspěšně hostoval v zahraničí (pětadvacetkrát 
v Polsku, šestkrát v Německu, v Maďarsku, Dánsku).
 S orchestrem vystoupila řada vynikajících sólistů našich i zahra-
ničních - např. klavíristé prof. Ivan Moravec, prof. Valentina Kame-
níková, Steven Wray, Rudolf Rokl, houslisté - Shizuka Ishikawa, vi-
olisté prof. Lubomír Malý, Karel Untermüller, violoncellisté Lukáš 
Pospíšil, Lubomír Nemasta, pěvkyně Heidi Völlnerhanssen a další. 
Sólistkou dnešního koncertu je japonská klavíristka Mami Pa-
seka, absolventka Vysoké hudební školu Toho Gakuen v Tokiu a 
Lipské univerzity. V průběhu studií se zúčastnila řady mistrovských 
kurzů (Jörg Demus, Mikhail Voskressensky, Michael Krist aj.) a in-
terpretačních soutěží. V roce 2004 získala 2. cenu v klavírní soutěži 

"I. Excellent Pianist" v Tokiu (1. cena nebyla udělena) a vystoupila 
na klavírním festivalu "Let‘s play Chopin!" v Tokiu na doporučení 
Evy Kupiec. Od roku 2005 studovala v Lipsku a nadále se zdokona-
lovala v klavírní hře u hudebního ředitele Lipské univerzity Davida 
Timma. V roce 2009 vystoupila v rámci festivalu "Klaviersommer" 
v Mendelssohn-Haus v Lipsku. V roce 2010 získala 3. cenu v soutě-
ži "Kulturpreis der Stadt Heiligenhaus für Musikvermittlung". Ved-
le sólové činnosti je také vyhledávanou korepetitorkou. 

ročník XV. (XXII.) — číslo 6 | strana 6



ročník XV. (XXII.) — číslo 6 | strana 7

ČESKÉ FIRMY ŘEŠÍ DLUHY ZAMĚSTNANCŮ PREVENCÍ

Nízká úroveň finanční gramotnosti české veřejnosti není žádným tajem-
stvím. Množí se případy lidí, kdy rodinám spotřebitelské úvěry a další 
dluhy přerostly přes hlavu tak, že jejich situace končí exekucí. Protože se 
finanční problémy zaměstnanců silně týkají i firem, v nichž tito lidé pracu-
jí (například komplikacemi při zpracování mezd), mezi firmami přibývá 
těch, které se rozhodly podniknout preventivní opatření formou seminářů 
finanční gramotnosti pro své zaměstnance.
 Co s tím? Na to jsme se zeptali Ing. Jaroslava Pultara, oblastního ředite-
le ze společnosti Broker Expert. Jeho seminář s názvem „Finanční lexikon“ 
už využila řada zaměstnavatelů nejen v našem regionu. 
Pane Pultare, v čem je podle vás přínos vašeho semináře pro zaměst-
nance firem? Vyplatí se managementu pořádat pro své zaměstnance 
takováto školení?
 Určitě. Pro každého manažera je při vedení lidí a efektivním vedení 
společností výhodou, když jeho zaměstnanci nemusí řešit kvůli nespla-
ceným dluhům a nulové finanční rezervě existenční problémy a mohou se 
soustředit na svou práci. Nehledě na to, že exekuce na platy zaměstnanců 
zbytečně komplikují práci ve mzdových účtárnách a zadlužený má občas 
tendenci řešit svou situaci zkratkovitě, třeba odcizením firemní věci.
Samozřejmě nikomu nepřidá na klidu, když vidí, čím vším v dnešní neleh-
ké době zaměstnanci procházejí. Lidé dnes musí hodně počítat. Počítají 
peníze, které jim každý měsíc přijdou na účet za jejich práci a hlavně po-
čítají peníze, které se z rodinných rozpočtů kutálejí do všech stran. A čím 
rychleji a více jich utíká, tím větší nervozita nastupuje. 
Finančně vzdělanější člověk dokáže se svými penězi lépe hospodařit, nena-
letí například prodejcům nevýhodných půjček a ve finále pak bude spoko-
jenější ve svém životě i v práci.
Jak mohou konkrétně manažeři svým zaměstnancům v oblasti zvýšení 
finanční gramotnosti pomoci?
 Na to mám jednoduchou odpověď – využijte služeb odborníků na finan-
ce. Jedním z možných řešení je náš seminář Finanční lexikon.
Jak dlouho seminář trvá a kolik za něj firmy zaplatí?
 Náš seminář poskytujeme firmám bezplatně. Jsme schopni v oblasti 
financí proškolit manažery i zaměstnance. Seminář trvá vždy maximálně 
jednu hodinu.
Co se na semináři účastníci dozvědí? Co je nejvíce zajímá?
 Bavíme se s lidmi o financích.  Ukazujeme jim, že finance jsou zboží, 
jako každé jiné. Snad jen trochu komplikovanější, vyžadující odbornější 
pohled. Bavíme se o dluzích - na co je dobré si půjčit a na co už ne. Uka-
zujeme lidem, jak se dá s dluhy pracovat, jak můžeme snížit jejich měsíční 
platby. Protože letošní je velice příznivý kvůli velice nízkým úrokovým saz-
bám, umíme lidem ušetřit i tisíce korun měsíčně. Otvíráme otázky tvorby 
rodinných finančních rezerv. Krátkodobých i dlouhodobých. Na byt, na 
domek, na studia jejich dětí. Ptáme se jich, co budou dělat v důchodu, jestli 
vědí, kdy do důchodu půjdou a co by si jednou chtěli splnit. Řešíme, jak se 
na tyto situace připravit finančně odpovědně.
Jaké možnosti mají lidé, které by zajímaly další informace na téma je-
jich rodinných financí?
  Když pominu semináře, pak každému, kdo projeví zájem o radu, zajis-
tíme individuální, nezávaznou a bezplatnou pomoc našich odborníků. A 
hlavně následný pravidelný servis a podporu při řešení různých životních 
situací, kdy peníze hrají důležitou roli. Pomáháme lidem i firmám vrátit 
klid na práci a radosti ze života. Navíc se přímo v Opočně chystáme otevřít 
kanceláře v areálu naproti nemocnici, kde mohou klienti využít i parkova-
cích míst. Rádi naše služby poskytneme i čtenářům opočenských novin.
Děkuji za rozhovor.                             Ing. Jaroslav Pultar, oblastní ředitel

Mail:  jaroslav.pultar@brokerexpert.cz,  mobil:  724 740 964
Opočno:  Nádražní  705, 517 73 Opočno

Broker Expert a. s. je nezávislým finančním konzultantem v oblasti po-
skytování finančních služeb. Patří k nejžádanějším společnostem svého 
druhu v České republice.

A   J E Š T Ě   J E D N O U   V O L E J B A L …

Bohužel technické zázemí pro rozvoj tohoto sportu v Opočně je velmi 
špatné. Děkujeme vedení ZŠ za možnost trénovat v tělocvičně, ale 
na krajské soutěže nemá tato tělocvična potřebné parametry a na 
pronájem haly nemáme peníze.
 Ještě smutnější je ale skutečnost, že v Opočně není jediné ven-
kovní hřiště, takže tréninky a všechny zápasy musíme absolvovat v 
okolních vesnicích, kde nám naštěstí vyšli vždycky vstříc. Váží si toho, 
že si děti mohou jít na hřiště zahrát, neupřednostňuje se jen hokej, 
fotbal nebo tenis. I děvčata mají možnost zahrát si s kluky vybíjenou, 
přehazovanou, volejbal, nohejbal a další kolektivní hry. V Opočně 
však nemají kde. A to nám potvrdí i volejbalový oddíl TJ Sokola - mi-
mochodem taky dost početný. Již několik let se snaží prosadit vybu-
dování hřiště. Také musí jezdit do Semechnic, aby si členové zahráli 
na venkovním hřišti
 Pro info – Jílovice: 2 hřiště, Semechnice: 4 hřiště, Pohoří: 2 hřiště, 
Dobruška: 3 hřiště, Opočno: 0. A to je jen nejbližší okolí. Je to pro 
Opočno ostuda!!!
  Co vy na to, představitelé města? Můžete nám pomoci vytvořit 
vhodné podmínky pro sportovní rozvoj našich dětí a mládeže? 
Budeme rádi a předem děkujeme.
 Za trenéry volejbalu: Eva Šmídová, Martin Školník, Karel Švanda, 
Míra Holub, Radek Školník

P O K U D   S L E D U J E T E   T E L E V I Z N Í   Z P R Á V Y

Pokud sledujete televizní zprávy, jistě jste si už všimli, že s otrávenými 
zvířaty se v poslední době doslova roztrhl pytel. Nikdy jsem si ne-
dovedla představit, co to může být za bezcitného člověka, když vraždí 
bezbranné zvířecí tvorečky. Když jsem si přečetla, že tento hyenis-
mus dorazil už i do našeho města, nevěřila jsem vlastním očím. Proč 
je něčí nenávist tak silná, že jde přes mrtvoly? Zvířata přece nikomu 
neubližují, a jestli někomu tolik vadí jejich exkrementy, které se ve 
městě bohužel vyskytují, tak by si měl ale uvědomit, že zvířata za to 
nemohou, neumí si to po sobě uklidit, to je povinností majitelů. Nez-
bývá ale asi nic jiného, než si své chlupaté miláčky pořádně hlídat. Na 
procházkách nepouštět psy z vodítka a hlídat, aby nikde nic nejedli ani 
neolizovali. Myslím, že je lepší psovi omezit volnost a mít ho živého, 
než potom brečet nad jeho hrobečkem.                           Renata Vašíčková

O P O Č E N S K Á   H O K E J B A L O V Á 
L I G A   2 0 1 2

Od skončení hokejové sezony uplynul sotva jeden měsíc a už se ke slovu hlásí 
Opočenská hokejbalová liga. Do letošního ročníku se přihlásilo celkem šest 
týmů, které se mezi sebou utkají každý s každým tříkolově. První kolo pro-



S T A R Š Í   P Ř Í P R A V K A   -   K r a j s k ý   p ř e b o r   s t .   p ř í p r a v e k

1. kolo - neděle 15. dubna v Jaroměři
Opočno – Jaroměř 0:1
Opočno – HK Třebeš 1:4
Opočno – HK Olympia A 0:7

M L A D Š Í   P Ř Í P R A V K A -   O k r e s n í   p ř e b o r   m l .   p ř í p r a v e k

1. kolo - sobota 14. dubna v Rychnově nad Kněžnou
Častolovice - Opočno 0:4 (0:1) B: Marek Holub 2, Jaroslav Serbousek 2
Opočno - Černíkovice 6:0 (6:0) B: Erik Eimann 3, Tomáš Štětina 2, De-
nis Doucek
Opočno - Rychnov 9:1 (6:1) B: Jaroslav Serbousek, Matěj Michalík 2, 
Štěpán Paseka 2, Lukáš Dvořák 2, Jan Krejzl, Radek Paštika
První zápasy po zimní přestávce dopadly pro naše nejmenší fotbalisty na 
výbornou. Na začátku prvního utkání proti Častolovicím byla vidět ještě 
menší nesehranost a zmatečnost jednotlivých hráčů při pohybu na hřišti. 
Ve druhém poločase a v dalších zápasech se to ale zlepšilo a všichni hráči 
udělali našim trenérům radost lepšící se hrou. 

Podrobnější informace včetně komentářů získáte na internetových 
stránkách

www.hokej.opocno.cz
www.fotbal.opocno.cz

Miloš Kopecký
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běhne v neděli 22. dubna. Hracími dny jsou soboty a neděle na opočenském 
zimním stadionu. Přihlášená mužstva: HBK Meteor Hradec Králové, HBC 
České Meziříčí, HBC Trefa, HBC Pohoří, HBC Lady-Bugs a nováček soutěže 

– HBC Little Bastards. 

  — F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I   A   -   1 . B   t ř í d a   s k . B

15. kolo - sobota 31. března
Opočno - Babí 0:3 (0:0) 
16. kolo - neděle 8. dubna
Probluz - Opočno 5:1 (0:0) B: 57. Musil, 68., 70. Hrabala, 75., 89. Polák O.
17. kolo - sobota 14. dubna
Opočno - Černíkovice 0:1 (0:1)

M U Ž I   B   -   O k r e s n í   p ř e b o r   I I I .   t ř í d y

12. kolo - sobota 7. dubna
Roveň - Opočno B 2:0 (2:0)
13. kolo – neděle 15. dubna
Opočno B - Dobruška C 3:0 (0:0) B: Hrabala, Šafář, Tláskal

M L A D Š Í   Ž Á C I   -   K r a j s k ý   p ř e b o r   m l . ž á k ů

1. kolo - neděle 15. dubna v Jaroměři
Opočno – Jaroměř 3:2 B: Šimon Brožek, Jakub Franc, Filip Král
Opočno – Třebeš 1:3 B: Jakub Franc
Opočno – Olympia A 2:7 B: Tomáš Rada, Vojta Bílek

Příští číslo vyjde 17. 5. 2012 — Uzávěrka 9. 5. 2012 v 15 hodin


